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BILTEN OBČINE SVETI TOMAŽ

SPOŠTOVANE OBČANKE IN OBČANI!

Pred nami so dogodki veselega decembra, ki nam ob prazniku božiča in silvestrske 
noči prinašajo potrebno razvedrilo, ki ga v teh časih prav vsi še kako potrebujemo. To 
je tudi čas, ko se s hvaležnostjo oziramo na leto, ki se izteka. Čeprav tedni in meseci 
prehitro bežijo, pa kljub temu zapuščajo v našem življenju pomembne trenutke, na 
katere se bomo še dolgo spominjali. S spoštljivim odnosom se spominjamo vseh 

naših najdražjih, ki so se v tem letu ločili od nas.

Žal je tudi v tradicionalni način slovesa naših najdražjih posegla epidemija, ki zapušča 
boleče sledi na vseh področjih. Omejitve zbiranja posegajo v ustaljeno prakso našega 
življenja, ki tako ali drugače spreminjajo običaje in ljudske navade. Onemogočena so 

številna družabna srečanja, ki so osmišljala pomen človeštva in njegov sociološki 
značaj bivanja v prostoru in času. Ko smo v poletnih mesecih počasi vstopali v 

normalno vsakdanje življenje brez večjih omejitev, smo upali, da se vrača življenje, ki 
smo ga bili vajeni. Da še vedno ni čas za brezskrbnost, nam pričajo podatki o 

drastičnem povečanju okužb v mesecu novembru, ki je ponovno vplivalo na številne 
omejitve. Brez odgovornega ravnanja in upoštevanja navodil stroke je naš pogled v 

prihodnost lahko upravičeno negotov. Pri tem naj prevlada zavedanje, da posameznik 
ni odgovoren le do samega sebe, ampak nosi v sebi tudi in predvsem kolektivno 

odgovornost. Ne more in ne sme nam biti vseeno za bližnje in vse ljudi, s katerimi 
delimo trenutke svojega življenja.

S to željo in trdnim upanjem v našo zadovoljno in srečno skupno 
prihodnost vas lepo pozdravljam in vas vabim k prebiranju Biltena, ki 

smo vam ga pripravili z željo po čim večji informiranosti vseh 
prebivalcev naše občine.

Župan Mirko CVETKO
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SPLOŠNE INFORMACIJE O INVESTICIJAH

Tudi v letu, ki se izteka, se še posebej veselimo vseh realiziranih investicij, ki smo si jih 
zapisali v Proračunu naše občine. Tako smo dosegli naš skupni cilj uspešnega 
investiranja na področju komunalne infrastrukture. Podrobnejši opis realizacij vam 
bomo predstavili v nadaljevanju tega Biltena.

Ena izmed največjih investicij naše občine je Rekonstrukcija vodovodnega omrežja. S 
tem projektom smo namreč občine Ormož, Središče ob Dravi in Sveti Tomaž uspešno 
kandidirali za pridobitev evropskih sredstev ter bili pri tem tudi uspešni. Skupna 
vrednost investicije znaša za vse tri občine 8,4 milijona EUR, za našo občino znaša ta 
znesek dobra 2 milijona EUR. Gre za prepotrebno rekonstrukcijo primarnega cevovoda, 
ki povezuje vodohrana med Vičanci in na Kostanju. Gre za transportni vod, ki bo s 
svojimi kapacitetami omogočal normalno preskrbo prebivalcev naše občine s pitno 
vodo. Odpravile se bodo težave s tlaki in kapaciteto potrebne vode, ki predstavljajo 
največje težave pri dobavi vode na višje ležečih področjih. Z vgradnjo črpalk in 
izgradnjo novega vodohrana na Kostanju bodo omogočeni tlaki za normalno dobavo 
pitne vode po naši gospodinjstvih.

Pred nami je začetek Rekonstrukcije regionalne ceste skozi naselje Sveti Tomaž z 
izgradnjo pločnika in javne razsvetljave. Gre za dolgo pričakovano investicijo, katere 
nosilec je Direkcija za ceste RS. Skupna vrednost del znaša 1.1 milijona EUR, od tega 
mora občina zagotoviti 202 tisoč EUR.
Ob rekonstrukciji regionalne ceste bo Elektro Maribor poskrbel za prestavitev 
električnega omrežja v zemljo, s čimer sledijo načrtovanim razvojnim načrtom na 
področju distribucije električne energije v urbanem naselju Svetega Tomaža.
V času gradnje bo na zadevnem odseku skozi Sveti Tomaž polovična zapora. 
Gradnja bo trajala do poletnih mesecev naslednjega leta, zato prosimo za 
strpnost in razumevanje (občasno bo tudi popolna zapora).

Direkcija za ceste RS je v jesenskih mesecih izvedla pomembno preplastitev ceste v 
dolžini 700 metrov ter ureditev odvodnjavanja s potrebno preplastitvijo v naselju 
Koračice - Radoslavci. S tem je skoraj v celoti obnovljena državna cesta, ki bo 
omogočala primeren pretok prometa skozi našo občino. Iz varnostnega vidika je 
gradnja pločnika od pokopališča do konca naselja Svetega Tomaža, smer Savci, velika 
pridobitev, saj bo s tem zagotovljena varnost vseh udeležencev prometa na tem 
območju.

Na področju investicijskega vzdrževanja vodovoda planiramo zamenjavo obstoječega 
vodovoda v naselju Korački vrh, kjer gre za dotrajan cevovod in premajhne kapacitete 
vode glede na potrebe in željene nove priključke. Istočasno bo zagotovljen hidrantni 
vod, ki omogoča potrebno požarno vodo. Potreba po zamenjavi dotrajanega cevovoda 
je tudi v naselju Senik od družine Pavlinič do družine Ambrož, ter na Sejancih od 
družine Petrena do družine Rihtar. V vseh primerih gre za dotrajan cevovod, ki je že v 
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uporabi dobrih 40 let. Prizadevali si bomo za čimprejšnjo posodobitev tudi teh dveh 
odsekov.

Za naslednje leto planiramo obnovo dveh cestnih odsekov, in sicer obnovo ceste na 
Seniku v skupni dolžini 3,5 km in modernizacijo ceste Sveti Tomaž - Koračice mimo 
čistilne naprave do družine Kralj v dolžini 950 m.

Smo v postopku pridobivanja gradbenega dovoljenja za izgradnjo kanalizacije Sveti 
Tomaž - zahod. Gre za naselje, ki še vedno ni priključeno na kanalizacijski sistem in na 
čistilno napravo. Ocenjena vrednost investicije znaša 82 tisoč EUR.

V naslednjem letu bomo pristopili k urejanju projektne dokumentacije za izgradnjo 
»Kanalizacije Kostanj«, s čimer bomo omogočili dokončanje gradnje tega sistema na 
aglomelioracijskem območju Svetega Tomaža. Naša pomoč bo usmerjena tudi v 
sofinanciranje nakupa individualnih čistilnih naprav za posamezna gospodinjstva.

Pod objektom Medgeneracijskega centra se zaključuje LAS projekt »Čebele in ptice«, 
delno financiran iz EKSRP (Evropski kmetijski sklad za razvoj podeželja), v okviru 
katerega se je uredil medoviti vrt. Zasadila so se drevesa, grmovnice, uredili zeliščna 
in cvetlična greda ter postavile lesene klopi. Medoviti vrt bo namenjen obiskovalcem 
našega Medgeneracijskega centra ter vsem ostalim obiskovalcem. Pod njim bomo v 
naslednjem letu uredili zeleno travnato površino za športno-rekreacijske aktivnosti za 
potrebe osnovne šole in drugih udeležencev. Na tej površini bodo na voljo tudi igrala 
za naše otroke.

V naši občini se veselimo odprtja nove lekarne, ki bo enota Lekarne Ormož. V zadnjih 
mesecih je tako Lekarna Ormož kot investitor pričela z rekonstrukcijo bivše 
zobozdravstvene ambulante v centru Svetega Tomaža. Po načrtu bi naj bila dela 
dokončana do konca tega leta.

V ambulanto družinske medicine, ki je odprta v mansardnem delu Medgeneracijskega 
centra Sveti Tomaž, se v mesecu februarju naslednjega leta vrača zdravnica dr. Tamara 
Černezel (Drevenšek). Splošna ambulanta bo tako odprta štiri dni v tednu, temu pa se 
bo prilagodil tudi delovni čas nove lekarne. S tem se uresničujejo naše dolgoletne želje 
po čim širšem naboru zdravstvenih storitev v naši občini. Povabljeni ste, da v čim večji 
meri uporabljate domačo ambulanto, ki vam bo nudila potrebne zdravstvene storitve. 
O delovnem času ambulante in lekarne vas bomo pravočasno obvestili.

V sklopu športnega parka načrtujemo v naslednjem letu pomembne posodobitve. Tako 
bomo sanirali poškodbe tartana na atletski stezi in na tenis igrišču. Na razpoložljivih 
delih igrišča želimo namestiti naprave za fitnes na prostem. S tem bo športni park 
obogaten s pomembnimi razpoložljivimi napravami za športno udejstvovanje različnih 
generacij.
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V Proračunu za naslednje leto so predvidena sredstva tudi za razvoj kmetijstva in 
drobnega gospodarstva. Zagotovljena so sredstva za različne dodatne programe v 
vzgoji in izobraževanju ter sredstva za področje kulture, športa in turizma. Delovanje 
naših društev je v zadnjih dveh letih precej okrnjeno, kljub temu pa se prav vsi trudite 
po svojih najboljših močeh. Različne družabnosti in številne športne aktivnosti so pot k 
zadovoljstvu in potrebnem zdravju nas vseh. Vsem predstavnikom društev, ki delujete 
na območju naše občine, se želimo še posebej zahvaliti za vaš trud in neomajnost še 
posebej v teh negotovih časih.

Posebno mesto v družbi predstavljajo številne humanitarne organizacije, ki s svojim 
prostovoljnim delom pomagate številnim posameznikom in skupnosti kot celoti. 
Posebej želimo omeniti gasilce vseh štirih gasilskih društev, ki s pomočjo svojega 
članstva in strokovno usposobljenih operativnih enot skrbite za varnost in zdravje 
občanov. S pomočjo prvih posredovalcev in zagotovljeno primerno opremo za njihovo 
delo vstopate v proces prve pomoči, ki se je izkazala kot resnična potreba današnjega 
časa. Oddaljenost od Zdravstvenega doma Ormož in nujne medicinske pomoči je 
precejšnja, zato je hitro posredovanje prvih posredovalcev zelo pomembno. S posebno 
hvaležnostjo se obračamo na vse, ki ste se aktivno vključili v te enote, se usposobili in 
ste tako v vsakem trenutku pripravljeni pomagati pomoči potrebnim.

V naslednjem letu se zaključuje financiranje gasilske cisterne za potrebe PGD Koračice. 
S tem se zaključuje pomemben ciklus nabav gasilskih vozil, s katerimi so opremljena 
vsa naša štiri gasilska društva. V prihodnje nas čaka nakup gasilskih vozil za prevoz 
moštva ter nabava opreme za potrebe operativnih enot naših gasilskih društev.

Živimo v času, ko so vedno bolj v ospredju različne stiske po naših družinah. 
Pomanjkanje osnovnih življenjskih dobrin je prisotno v vedno večjem številu. Še 
posebej je boleče spoznanje, da je prisotnost revščine še najbolj izrazita pri 
posameznikih, ki so sicer zaposleni, a zaradi minimalnih plač ne zmorejo vseh plačil, ki 
bremenijo družinske proračune. Tako številnim družinam za premostitev teh težav 
pomaga Tomaževski karitas. Družinam, ki potrebujejo pomoč, pomaga materialno kot 
tudi finančno. Na podoben način pomaga posameznikom in družinam tudi KO Rdečega 
križa Sveti Tomaž in Rdečega križa Rakovci. Vsem, ki se aktivno vključujete v delo teh 
humanitarnih organizacij, se vam še posebej zahvaljujemo. Opravljate plemenito delo, 
ki naj osrečuje tudi vas in vaše družine.

Na koncu pa naj opišemo še dve pomembni investiciji, za katere si želimo, da se 
uresničijo v naslednjih letih. Dokončali smo izdelavo projektne dokumentacije za 
rekonstrukcijo »stare šole«. V kratkem bomo pridobili potrebno gradbeno dovoljenje, 
na podlagi katerega bo mogoče pričeti s postopki za obnovo objekta. Obnovljena »stara 
šola« bo namenjena za potrebe občine Sveti Tomaž. Objekt bo urejen v treh etažah z 
ohranjenimi kletnimi prostori. V kletnih prostorih bo prostor za potrebe režijskega 
obrata in arhiva. Pritličje objekta bo namenjeno občinski upravi. V prvem nadstropju bo 
urejena sejna soba za potrebe občinskega sveta ter večja konferenčna dvorana za
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različne slovesnosti. V mansardnem delu bo urejen arhiv in prostor za potrebe 
društvenega življenja občank in občanov. Načrt dokončanja te zgradbe je do leta 2025.

Foto: Skica predvidenega objeta, projektna hiša SOKPRO d.o.o.

Že nekaj časa si prizadevamo za izgradnjo poslovno stanovanjskega objekta v centru 
Svetega Tomaža. V ta namen je bila izdelana idejna zasnova tega objekta, v sklopu

Foto: predviden objekt iz idejne zasnove

katerega je sedem stanovanj in en poslovni prostor. Še 
v tem letu bomo objavili namero, s katero želimo 
izvedeti, ali bo izkazan interes za nakup stanovanj in 
poslovnega prostora, ki je predpogoj za iskanje 
potencialnega investitorja. Dokončna realizacija in 
vsebina tega objekta bo odvisna od izkazanega 
interesa potencialnih kupcev teh stanovanj in 
poslovnega prostora. Mesto gradnje tega objekta je 
predvideno v križišču Svetega Tomaža na sedanjem 
makadamskem parkirišču.

Zapisali smo vam nekaj najpomembnejših načrtov tako za naslednje leto kot tudi za 
nekaj prihodnjih let. Veliko je še načrtov, ki so predmet proračuna za leto, ki je pred 
nami, a jih nismo posebej izpostavljali. Naša skrb bo tudi v prihodnje usmerjena v 
uresničevanje vaših pričakovanj in upravičenih potreb. Prav zato smo veseli vseh vaših 
pobud in predlogov, ki jih bomo v največji možni meri tudi poskušali uresničiti.

V nadaljevanju Biltena vam želimo podrobneje opisati posamezne investicije, ki so 
predmet naslednjega proračuna, prav tako pa se vam na kratko predstavljajo naša 
domača društva s svojimi aktivnostmi.

KRATEK PREGLED OPRAVLJENIH DEL V LETU 2021

Kljub negotovim časom smo bili na gospodarskem področju tudi letos uspešni, saj smo 
izvedli načrtovane investicije. Na podlagi načrta modernizacij cestnega omrežja smo 
modernizirali LC 302-441 Sejanci - Mala vas v dolžini 1850 metrov. Delo je izvajalo 
Cestno podjetje Ptuj. Vrednost vseh del je znašala dobrih 291 tisoč EUR. V 15 letih 
obstoja naše občine smo tako modernizirali dobrih 55,8 kilometrov.

6



BILTEN OBČINE SVETI TOMAŽ
Trinajst kilometrov cest je še 
vedno v makadamski izvedbi. 
Seveda pa smo poleg 
rekonstrukcije te ceste opravili še 
različna vzdrževalna dela na 
ostalih cestah v okviru rednega 
letnega vzdrževanja cest, za kar 
smo porabili dobrih 51 tisoč EUR 
za javne poti ter dobrih 53 tisoč 
EUR za lokalne ceste.

Foto: cesta Mala vas - Sejane! in sanacija ceste v Mezgovcih, arhiv občine Sveti Tomaž

V tem letu smo nadaljevali s sanacijo zemeljskega plazu v Mezgovcih, vrednost letošnjih 
del znaša dobrih 13 tisoč EUR.

Na stari čistilni napravi pod šolo Sveti Tomaž smo zamenjali čistilno gredo. Dela je 
izvedlo Komunalno podjetje Ormož v vrednosti 9.686,00 EUR. Poleg tega smo morali 
zaradi dotrajanosti stare greznice na novo urediti kanalizacijo pri bloku Sveti Tomaž 20. 
Tudi ta dela je izvedlo Komunalno podjetje Ormož v vrednosti 5.733,00 EUR.

Na področju vodooskrbe, smo zaključili z zamenjavo dotrajanega vodovodnega 
cevovoda, ki poteka na liniji Koračice 44 - Sveti Tomaž 24. Vrednost teh del je bila v 
višini 57.805 EUR.

S položitvijo prvih metrov duktilnih cevi na Seniku, na meji med občino Ormož in Sveti 
Tomaž, na vodovodnem odseku Hajndl - Kostanj (Sveti Tomaž), i
je Komunalno podjetje Ormož, 2. junija 2021, začelo z gradnjo HB evropska UNIJa 

vodovoda v okviru projekta Oskrba s pitno vodo v porečju <-*-*••<-«««>-»•«»• 
Drave - 2014-2020 (ormoško območje).

Gradnja teče po načrtih, istočasno potekajo dela na dveh gradbiščih. Do septembra je 
finančno realiziranega blizu 20 odstotkov projekta.
Izvedenega je bilo 5,5 kilometrov cevovoda Hajndl - Kostanj; 600 metrov cevovoda 
Ormož -Hum, skupaj 2,3 kilometra cevovoda Hajndl - Ormož (eden v dolžini 800 metrov 
in drugi v dolžini 1500 metrov). Prav tako tečejo pripravljalna dela na vodohranu 
Vičanci, na prečrpališču Vičanci, na vodohranu Kostanj in prečrpališču na Humu.
Do konca septembra je bilo izvedenih za 1.523.127,00 EUR z DDV, od 7.749.430,50 

EUR del. To je 19,65 %.
Gre za obsežen projekt treh občin (Občine Ormož, Občine Središče ob Dravi in Občine 
Sveti Tomaž), ki je bil zastavljen leta 2014 in prinaša izgradnjo ustrezne infrastrukture 
za kakovostno oskrbo s pitno vodo in izboljšavo hidravličnega stanja sistema.
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Investicija zajema:
1 nov vodohran (Kostanj)
3 rekonstrukcije starih VH (Hum, Vičanci, Hajndl)
2 območji hidroforskih postaj (Hum in Vičanci)
1 rekonstrukcija prečrpalnice (Pušenci)
25.955 metrov posodobitve cevovodov brez vštetih prevezav (Ormož - Hum - 
Vodranci; Godeninci - Vodranci; VH Hajndl - Vičanci - VH Kostanj - Velika Nedelja - 
Podgorci, del Hajndl - Koračice, del Hajndl - Ormož)

V vseh treh občinah je 6.338 priključkov. Novih priključkov bo 14. Vseh prebivalcev, ki 
bodo deležni kvalitetnejše oskrbe, pa je 15.604.

Celotna vrednost investicije znaša 8.428.040,34 EUR z DDV, od tega so si občine iz 
Kohezijskega sklada uspele pridobiti 48 %, kar pomeni 4.062.150,91 EUR in iz 
državnega proračuna 8 % ali 716.850,16 EUR. Razliko bodo prispevale občine Ormož 
33 % oz. 2.817.123,24 EUR; Središče ob Dravi 4 % oz. 320.591,05 EUR in občina Sveti 
Tomaž 6 %, kar pomeni 511.324,97 EUR.

Izvajalec gradbenih del Komunalno podjetje Ormož d.o.o. v sodelovanju s Cestnim 
podjetjem Ptuj d. d. bo gradnjo opravilo za 7.677.171,76 EUR z DDV.

Storitve inženiringa po pogodbenih določilih FIDIC in nadzornika po Gradbenem 
zakonu pri izvajanju projekta »Oskrba s pitno vodo v porečju Drave - 4. sklop - 
Ormoško območje« bo podjetje PROPLUS opravilo za 82.228,00 EUR z DDV.
Izvedba ukrepov obveščanja javnosti v okviru projekta »Oskrba s pitno vodo v porečju 
Drave - 4. sklop - Ormoško območje«, ki jih bo izvajala KABELSKA TELEVIZIJA 
ORMOŽ, pa bo vredna 23.655,80 EUR z DDV.

Gradnja bo predvidoma trajala do konca leta 2022, primopredaja opravljenega dela bo 
aprila 2023. Projekt bo tako zaključen maja 2023.
V letošnjem letu smo za navedeno investicijo s strani Občine Sveti Tomaž namenili 
267.609,00 EUR.

V centru Svetega Tomaža je občina 
skupaj z ostalimi etažnimi lastniki 
pristopila k ureditvi nove fasade in 
ostrešja na bloku Sveti Tomaž 35 a in b. 
Delež občine Sveti Tomaž, ki ga ima kot 
lastnica poslovnega prostora pri tej 
investiciji, znaša dobrih 22 tisoč EUR.

Foto: objekt Sv. Tomaž 35 a in b z novo fasado, arhiv občina Sveti Tomaž
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Poleg investicij smo morali zagotavljati sredstva za delovanje javnih zavodov, katerih 
ustanoviteljica oz. soustanoviteljica je občina. Za delovanje javnih zavodov smo 
namenili skupno 526 tisoč EUR, največ za področje izobraževanja, kamor sodi otroško 
varstvo.

Na podlagi izvedenega razpisa za kmetijstvo in gospodarstvo smo razdelili predvidena 
sredstva, ter tako prispevali pomemben vir prihodka družinam, ki ste v tem letu 
investirali na področju kmetijske dejavnosti in na področju gospodarstva.
Ob vsem navedenem naj omenimo še financiranje domačih društev, ki so na podlagi 
razpisa pridobili sredstva za delovanje. Zaradi korona ukrepov je bilo delovanje društev 
okrnjeno, verjamemo pa, da so bili v okviru zmožnosti začrtani cilji izvedeni.

...IN KAKŠNI SO NAČRTI ZA PRIHAJAJOČE LETO 2022

Predvideni predlog proračuna za leto 2022 znaša 2,6 milijona EUR. V tem delu so 
povzete glavne investicije oziroma postavke proračuna.

Že omenjena investicija »Oskrba s pitno vodo v porečju Drave - 2014-2020 
(ormoško območje), bo v letu 2022 bremenila našo občino za dobrih 370 tisoč EUR.

Za rekonstrukcijo regionalne ceste skozi naselje Sveti Tomaž bomo namenili z naše 
strani dobrih 202 tisoč EUR. Poleg teh dveh glavnih investicij bomo skušali izvesti še 
modernizacijo ceste Koračice - Kralj v dolžini 850 metrov v višini 60 tisoč EUR, ter 
preplastitev ceste na Seniku v višini 80 tisoč EUR. Za letno in zimsko vzdrževanje 
lokalnih cest bomo namenili 106 tisoč EUR, ter za vzdrževanje javnih poti 111 tisoč 
EUR, za čiščenje in odvajanje odpadnih voda 93 tisoč EUR, za obnovo atletske steze 
22 tisoč EUR, za ureditev fitnesa na prostem 10 tisoč EUR.

Za delovanje javnih zavodov je potrebno nameniti sredstva višini 655 tisoč EUR. Za 
oskrbo starejših je potrebno zagotoviti dobrih 100 tisoč EUR, za šolske prevoze otrok 
dobrih 62 tisoč EUR, za zadnji obrok nakupa gasilskega avta za PGD Koračice 50 tisoč 
EUR, za delovanje gasilskih društev in zveze dobrih 34 tisoč EUR, za delovanje vseh 
ostalih društev v občini 21 tisoč EUR, za kmetijstvo 16 tisoč EUR ter za gospodarstvo 5 
tisoč EUR, za gradnjo Urgentnega centra na Ptuju dobrih 7 tisoč EUR, za projekte na 
področju turizma 25 tisoč EUR, za področje načrtovanja in urejanja prostora 40 tisoč 
EUR.

PROJEKTI LAS
V majski izdaji biltena smo že podrobneje opisali projekte LAS. V nadaljevanju zato 
podajamo le nekaj ključnih informacij.

V sklopu projekta Spodbujanje ponudnikov za pridobitev pravice do uporabe kolektivne 
blagovne znamke Jeruzalem Slovenija smo izvedli delavnice in svetovanja za 
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ponudnike (rokodelskih izdelkov, pridelkov in živilskih izdelkov, turističnih doživetij, itd.). 
V naslednjem letu nas v sklopu projekta čakata še dve študijski turi.

Aktivnost izdelave brošure, ki smo jo peljali v sklopu projekta Nadgradnja ponudbe 
DJS (Destinacije Jeruzalem Slovenija), smo končali v mesecu septembru. V brošuri z 
naslovom »LOKALNE TRŽNICE« so navedeni lokalni ponudniki naše destinacije, ki 
prodajajo na tržnicah v Destinaciji Jeruzalem Slovenija.

Fotografije iz brošure, lokalni ponudniki Svetega Tomaža

Septembra smo pričeli z izvajanjem aktivnosti v sklopu projekta Povezovanje 
inovativnega partnerstva Destinacije Jeruzalem Slovenija. Občina Sveti Tomaž bo 
izvedla aktivnosti promocije, in sicer izdelavo platnenih vrečk, zakup prostora za jumbo 
plakat in izdelavo zemljevida s trganko. Z aktivnostmi v projektu bomo prispevali k 
prepoznavnosti in promociji občine in celotne Destinacije Jeruzalem Slovenija.

Spomladi naslednje leto bomo začeli z izposojo e-koles, ki smo jih nabavili v sklopu 
projekta Naša Drava. V sklopu omenjenega projekta smo uredili še postajališče za 
kolesa, ki je locirano pri kulturnem domu Sveti Tomaž.

KOLEKTIVNA BLAGOVNA ZNAMKA JERUZALEM SLOVENIJA
Letos so ponovno potekala ocenjevanja za pridobitev pravice do uporabe kolektivne 
blagovne znamke Jeruzalem Slovenija, in sicer za naslednje kategorije: pridelki in 
živilski izdelki, rokodelski izdelki, vodena turistična doživetja, nastanitveni obrati. Tudi 
ponudniki naše občine so se ocenjevanj udeležili in na ta način pridno skrbijo za razvoj 
lokalne ponudbe z dodano vrednostjo.

Fotografije izdelkov, lokalni ponudniki Svetega Tomaža
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RAZSTAVA NASTANKA EVROPSKE UNIJE
Letos mineva 70 let od prvih zametkov današnje združene Evrope. V ta namen je bila 
slovenskim občinam dana možnost sprejema razstave, v kateri so predstavljeni 
strateški koraki v času razvoja Evropske unije vse od leta 1950 do danes. Razstava smo 
postavili na ogled tudi v naši občini, in sicer v mesecu maju, v prostorih kulturnega 
doma. Razstavo si je ogledalo lepo število ljudi iz naše občine in širše.

TURIZEM 4.0 - TIM (Tourism Impact Model) - merjenje učinka turizma
Občina Sveti Tomaž je skupaj s sosednjima občinama Ormož in Središče ob Dravi, pod 
skupnim imenom Destinacija Jeruzalem Slovenija sodelovala pri pilotskem projektu 
razvoja TIM-a (Tourism Impact Model), modela za merjenje učinka turizma, ki je že v 
fazi razvoja požel nekaj nagrad in potrditev na mednarodni ravni (The best innovation in Al 
and Data Analytics Award 2020 na Tourism Innovation Summit v Španiji, zlato plaketo GZS-ja ter 
nenazadnje uvrstitev na seznam dobrih praks v Handbook on Encouraging Sustainable Tourism 
Practices od European Travel Commission). Naša Občina je celotno zadevo tudi koordinirala. 
Šlo je za obširno zbiranje različnih podatkov, ki vplivajo na učinek turizma v 
posameznem lokalnem okolju (voda, odpadki, energija itd.). V pilotski raziskavi sta na 
nacionalnem območju zraven nas sodelovali še dve občini (Ajdovščina in Postojna).

Projekt je peljalo podjetje Arctur d. o. o. iz 
Nove Gorice. V mesecu oktobru so nas 
predstavniki podjetja obiskali pri Svetem 
Tomažu in sodelujočim predstavili poročilo 
in rezultate, ki nam bodo v pomoč pri 
nadaljnjih strateških usmeritvah na področju 
turizma in nam služili kot podpora pri 
nadaljnjem razvoju.

Foto: Arctur d. o. o.

ZAHVALA PRVEGA UPOKOJENCA OBČINSKE UPRAVE OBČINE SVETI TOMAŽ V 
ČASU OD 2006 DO 2021

Sodelavka me je danes vprašala, če bom kaj napisal za letošnji bilten. Odgovoril sem 
ji, da do danes o tem nisem razmišljal. Zakaj pa ne?

Spoštovani!
Ob koncu tega leta zaključujem delovno razmerje na Občini Sveti Tomaž, ker se bom 
upokojil.
Dano mi je bilo, da sem lahko opravljal delo v domačem kraju preko 40 let, za kar sem 
zelo hvaležen, saj to ni dano večini našim občanom, ki se morajo podati za kruhom v 
druge kraje ali pa tudi v tujino.
Zahvaljujem se vsem občanom za sodelovanje in skupno prizadevanje za razvoj naše 
skupnosti, vsem samostojnim podjetnikom in podjetjem, s katerimi sem sodeloval, 
sodelavcem, ki so vrsto let skrbeli za naše pokopališče, vsem članom odborov v času 
delovanja krajevne skupnosti, članom bivšega sveta in skupščine krajevne skupnosti in 

11



BILTEN OBČINE SVETI TOMAŽ
seveda po letu 2006 članicam in članom občinskega sveta, članom sedanjega 
občinskega sveta, članom nadzornih odborov, zaposlenim v režijskem obratu, 
sodelavcem skupne občinske prave v Ormožu in na Ptuju, še posebej pa sodelavkam 
občinske uprave z županom.
Čas, v katerem se nahajamo, je precej negotov, še posebej zaradi trenutnih 
zdravstvenih razmer. Verjamem, da bomo s pozitivnim obnašanjem, z upoštevanjem 
priporočil zdravniške stroke tudi temu kos.
Ob praznikih, ki prihajajo, vam želim vse dobro. Za osebno srečo nas samih in drugih 
okrog nas pa poskušajmo sami narediti več, da ne bomo postali ujetniki v prostoru in 
času, v katerem živimo.

Ivan Rakuša

SPREMEMBE IN DOPOLNITVE OBČINSKEGA PROSTORSKEGA NAČRTA OBČINE 
SVETI TOMAŽ
V mesecu juliju 2021 smo vas pozivali k vložitvi pobud za spremembo Občinskega 
prostorskega načrta. Ker je pobud vloženih zelo malo, Vas obveščamo, da smo 
rok za vlaganje pobud podaljšali do konca meseca januarja 2022.

OPN je temeljni akt urejanja prostora v občini in določa namensko rabo zemljišč ter 
pogoje za umeščanje objektov v prostor.
Priprava sprememb in dopolnitev OPN je dolgotrajen postopek, ki traja cca 5 let, zato 
smo se odločili, da pričnemo z novim postopkom sprememb in dopolnitev. V primeru, 
da nameravate v prihodnje graditi, pa ne razpolagate z gradbeno parcelo, lahko podate 
pobudo za spremembo občinskega prostorskega načrta občine Sveti Tomaž 
(OPN).
Višina takse za posamezno pobudo za spremembo osnovne namenske rabe prostora 
(npr. iz kmetijskega v stavbno zemljišče) ali za spremembo podrobnejše namenske 
rabe prostora (npr. iz površin podeželskega naselja v površine osrednjega območja 
centralnih dejavnosti) je 150 evrov. Za spremembo zemljišča v primarno rabo (npr. iz 
stavbnih v gozdna, kmetijska zemljišča) se taksa ne plača.

12
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Plačilo takse ne zagotavlja spremembe namenske rabe prostora v OPN, temveč zgolj 
obravnavo ustreznosti pobude na Občini z vidika njene skladnosti s temeljnimi pravili 
urejanja prostora, cilji prostorskega razvoja občine in pravnimi režimi v prostoru ter z 
vidika možnosti opremljanja zemljišča s komunalno opremo in drugo gospodarsko 
javno infrastrukturo. Plačilo takse je pogoj za obravnavo pobude.
OPN z namensko rabo zemljišč je javno dostopen na spletni strani
www.geoprostor.net/PisoPortal/ in na Občini Sveti Tomaž.
(Navodilo za uporabo navedene spletne strani: Na strani izberete Sveti Tomaž, klikni 
na gumb 'Vstopi v PISO javni', opravite brezplačno registracijo in vpišete geslo ali 
vstopite brez prijave. Na levi strani zaslona izberete katastrsko občino in številko 
parcele ter izberete tematski sklop Občinski prostorski načrt (OPN SD ST1) - 
Namenska raba).
Obrazec Pobude za spremembo OPN najdete na spletni strani občine http://sv-tomaz.si 
(pod rubriko Vloge in obrazci).
Rok za oddajo pobude za spremembo Občinskega prostorskega načrta občine Sveti 
Tomaž sprejemamo do 31. januarja 2022. Opozarjamo vas, da nekatere pobude 
verjetno ne bodo sprejete, vsekakor pa imajo več možnosti tisti, ki bodo pobude 
podkrepili s temeljito obrazložitvijo.

Možnost legalizacije objektov
Vse tiste, ki ste si objekte zgradili brez gradbenega dovoljenja pred uveljavitvijo 
gradbenega zakona, to je do junija 2018, pozivamo, da si čimprej legalizirate navedene 
objekte, saj ta možnost obstaja še dobro leto in pol.

V tem delu so zapisani glavni poudarki, s katerimi vas želimo informirati. Vabljeni ste, 
da obiščete tudi našo spletno stran, kjer so vam na razpolago številne informacije o 
delu in usmeritvah občinske uprave in občinskega sveta.

Zaradi nezmožnosti izvajanja aktivnosti naših društev jim je letos bila dana prostovoljna 
možnost, da v Biltenu napišejo kakšno besedo in nagovorijo občane. V nadaljevanju 
sledijo članki posameznih društev s strani njihovih predstavnikov.

DRUŠTVENO, DRUŽABNO ŽIVLJENE NI ZAMRLO...

DRUŠTVO UPOKOJENCEV SVETI TOMAŽ
Tudi naše društvo bi rado »povedalo«, s čim se srečujemo v teh »čudnih« časih, ko nas 
je obiskala »korona«. Naše društvo je bilo v normalnih časih aktivno in sije prizadevalo, 
da bi bilo aktivnih čim več naših članov. Vključevanje je bilo možno na različnih 
področjih. Delovali smo na področju športa, kulture, izobraževanja, ročnih spretnosti, 
izletništva, druženj in v projektu SzS (starejši za starejše). Zadnji dve leti se je naše 
delovanje močno skrčilo. Aktivni smo ostali predvsem na športnem področju. 
Organizirajo se pohodi, ki so v teh časih primerni. Imeli smo le en izlet, katerega 
udeležba je bila zelo dobra, saj pogrešamo druženja. Tudi družabno srečanje s 
sprejemom novih članov je bilo le eno in še to v okvirju občinskega praznika na 
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prostem. Svoje poslanstvo so opravili tudi člani projekta SzS. V tem letu so 2-krat 
raznosili pakete, ki jih prispeva RK. Žal so opravili manj obiskov, svoje »varovance« so 
klicali po telefonu in z njimi poklepetali. Večja aktivnost z manjšim številom članov se je 
odvijala pri kegljanju s kroglo na vrvici in pri pikadu. Oboji moški so bili letos zelo dobri. 
Zmagali so na področnih tekmovanjih in se udeležili državnega tekmovanja. Kegljači so 
na državnem tekmovanju, kije bilo v Miklavžu pri Ormožu, dosegli 3. mesto, na kar smo 
kot društvo ponosni. Nekoliko slabše, 6. mesto, so dosegli člani pikada. Državno 
tekmovanja v pikadu je bilo v Škocjanu na Dolenjskem. Med letom smo obiskali tudi 
člane oziroma občane, (če so to želeli), ki so dočakali 90 let. Izobraževanje (angleščina) 
je lani potekalo preko ZOOM-a ali v velikem prostoru (dvorana) v živo. To je bilo 
računalništvo, ki ga je izvajala LU Ormož. Voščilnice ob 90- letnici in ob novem letu je 
izdelala le ena članica s pomočnico. Aktivnosti društva se lahko spremlja preko 
Facebook strani ali preko spletne strani (http://www.posrcumiad.si/sveti-tomaz-id- 
5094003/novice.html).

DRUŠTVO PRIJATELJEV MLADINE SVETI TOMAŽ
V letu 2020 nam čas ni bil najbolj naklonjen. Zašli smo v čas, ko smo še bolj potrebovali 
drug drugega kot običajno. Ni bilo potrebe po materialnih dobrinah, veliko nam je 
pomenil nasmeh, stisk roke in topla beseda. Da pa smo pričarali nasmehe na obraze 
tistih, za katere društvo deluje, pa smo se morali še posebej potruditi. Ker nismo izvedli 
nobenih delavnic, smo vseeno ohranili tradicijo, in sicer božični prižig lučk in božička. 
Prižig lučk smo izvedli preko Facebooka, natančneje preko spletne strani Društva 
prijateljev mladine Sveti Tomaž. Virtualno nas je spremljalo nekaj sto ljudi, kar je za nas 
bil dosežek. Prvič smo tako speljali dogodek in nanj smo zelo ponosni. Župan je imel 
govor, lučke so se prižgale in pokazali smo našo pravljično deželo. Seveda je ostala na 
mestu in so si jo kasneje obiskovalci individualno lahko pogledali tudi v živo. Nekaj dni 
pred božičem pa smo v sodelovanju z Občino Sveti Tomaž in gasilci PGD Trnovci in 
PGD Pršetinci na domu razveselili otroke. Dva kombija sta imela traso in obiskala naše 
najmlajše pred hišo in jim izročila darilo. Tisto pristno veselje, ki so ga otroci pokazali, 
nas vedno znova žene naprej, da se trudimo in vsako leto pričaramo čar praznikov. Še 
enkrat hvala za podporo in prostovoljno izrabljeno popoldne, za majhne nasmeške. 
Odločili smo se postaviti tudi knjigobežnico. Zaradi vseh kovid razmer pa je njena

Foto: Pravljična dežela v centru Svetega Tomaža, arhiv DPM

postavitev še vprašljiva, saj se knjige 
sprehajajo iz rok v roke. Zato smo s 
tem malo počakali, da se stanje umiri 
in bomo v miru lahko zamenjali 
knjigo, si jo izposodili ali si jo vzeli v 
zbirko.
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GASILSKA ZVEZA SVETI TOMAŽ
V letu 2019 smo v občini Sveti Tomaž vzpostavili sistem prvih posredovalcev. Danes 
ga sestavlja 35 prvih posredovalcev iz vseh 4 prostovoljnih gasilskih društev. Trenutno 
je v občini nameščenih 5 javno dostopnih defibrilatorjev, in sicer ob vhodu v 
stanovanjski blok zraven Mercatorja in na zunanjih zidovih gasilskih društev Savci, 
Trnovci, Koračice in Pršetinci. Prvi posredovalci so v krajih, kjer je dostopni čas ekip 
nujne medicinske pomoči daljši, ključni element pri hitrem nudenju ustrezne pomoči v 
primeru srčnega zastoja, nenadzorovane krvavitve, dušenja ali podpornega delovanja 
v smislu pomoči drugim intervencijskim ekipam. Hitro posredovanje prvih 
posredovalcev je pri srčnem zastoju namreč bistvenega pomena, saj možnost 
preživetja ob neukrepanju ali nepravilnem ukrepanju pada s 7-10 % na minuto. Ker je 
povprečni dostopni čas nujne medicinske pomoči iz Ormoža v povprečju 11 minut 
(skupni povprečni dostopni čas za občine Sveti Tomaž, Središče ob Dravi in Ormož), 
je do njihovega prihoda bistveno hitro in kakovostno izvajanje temeljnih postopkov 
oživljanja in čim zgodnejša defibrilacija z avtomatskim eksternim defibrilatorjem (AED).
Poleg rednega in celovitega usposabljanja prvih posredovalcev pa je bistvenega 
pomena tudi izobraževanje in ozaveščanje občanov, saj so ti tisti, ki so največkrat prvi 
v stiku z nujnim stanjem in so pri oživljanju vključeni vsaj v dva, če ne tri od štirih členov

Foto: Ivan Trunk

verige preživetja (zgodnji klic na številko 112, 
zgodnji pričetek temeljnih postopkov 
oživljanja, zgodnja defibrilacija). Ravno oni so 
namreč tisti, ki do prihoda prvih 
posredovalcev nudijo prvo pomoč bolniku, 
zdravstveni dispečer na številki 112 pa 
kličočega do prihoda prvih posredovalcev 
vodi ter usmerja z navodili. V letu 2021 smo 
prvi posredovalci pridobili tudi šolski 
defibrilator in lutke za oživljanje, s čimer se 
bomo lahko še bolje in celoviteje usposabljali.

KULTURNO DRUŠTVO FRAN KSAVER MEŠKO SVETI TOMAŽ 
Kulturna društva imajo pomembno socialno funkcijo tudi v 
današnjem svetu. Človek v njih išče oporo za koristno, zabavno in 
ustvarjalno vključevanje v določeno skupino. V naši občini skrbimo 
za kulturo, vendar nam zdajšnji čas žal naše delovanje omejuje 
oziroma preprečuje. Tako nam zaradi covida še vedno ni uspelo 
ponovno oživeti folklorne skupine. V mesecu februarju smo 
sodelovali v radijski oddaji na radiu Prlek ob slovenskem kulturnem 
prazniku. Na youtube kanalu smo objavili videospot Voščilo 
ženskam za 8. marec z naslovom Beseda zame, zate, za nas - za vse ženske sveta... 
V literarni sekciji je bilo delo močno okrnjeno, vendar jim je kljub temu uspelo pripraviti 
besedila za 6. številko Literarnih utrinkov, ki so izšli v mesecu maju 2021. Čakamo na 
priložnost, da bomo lahko izvedli literarni večer. Članici našega društva Marija Gašparič 
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in Jelka Vrbnjak sta imeli predstavitev svojih knjig v knjižnici Frana Ksavra Meška v 
Ormožu. Vsaka ustvarjalnost je sama po sebi vrednota. Trenutno je še vedno težko 
planirati delo za naprej, a ko se bodo razmere umirile, bomo nadaljevali s svojimi 
aktivnostmi. Naš cilj je, da bi približali kulturo čim širšemu krogu ljudi.

PROSTOVOLJNO GASILSKO DRUŠTVO TRNOVCI
Prostovoljno gasilsko društvo Trnovci drugo leto praznuje. Daljnega leta 1952 seje na 
obronkih gričev in dolin vasi Trnovci, Rucmanci, Mezgovci in Senčak porodila zamisel, 
da vse te vasi skupaj ustanovijo svoje gasilsko društvo. Napredno misleči prebivalci so 
strnili vrste ter tako pravno formalno zadostili zahtevam za ustanovitev društva. Sprva 
so se sestajali po posameznih hišah, nakar so začeli z izgradnjo svojega gasilskega 
doma. Članstvo je gasilski dom večkrat obnavljalo in dograjevalo, svojo sedanjo podobo 
pa je stavba dobivala do leta 2012, v letu 2021 pa smo še h gasilskemu domu dogradili 
garažo za gasilski kombi. V svojih vrstah danes društvo šteje več kot 200 članov, od 
najmlajših pionirjev pa do najstarejših veteranov. Osnovno poslanstvo društva je dobra 
operativna enota, ki je kos zahtevnim in raznolikim operativnim nalogam, ki se v 
današnjem času pojavljajo na našem območju pa tudi širše v celotni občini Sveti 
Tomaž. Člani društva se tudi izpopolnjujejo na različnih področjih delovanja, še posebej 
je društvo aktivno na tekmovalnem delu svojega udejstvovanja. Ekipa starejših gasilk 
se zadnja leta konstantno udeležuje tekmovanj v bližnji in daljni okolici, njihova stalnica 
pa so tudi državna tekmovanja. Velik del svojih prihodkov društvo vsako leto nameni 
nakupu nove opreme, ki je še kako potrebna za uspešno delo na intervencijah. Tako 
danes v svojih garažah posedujemo manjše vozilo z vodo in gasilski kombi za prevoz 
moštva, katerega pa smo pred leti dobili v dar od pobratenega prostovoljnega 
gasilskega društva iz Šmartnega ob Paki. Žal je kombi že zelo star, zato več ne 
izpolnjuje zahtevnih kriterijev, ki so zelo pomembni za varen prevoz članstva, zato 
skupaj z Občino Sveti Tomaž kot sofinancerjem in v dogovoru z Gasilsko zvezo Sveti 
Tomaž ter ostalimi gasilskimi društvi v občini pristopamo v letu 2022 k nabavi novega 
gasilskega kombija. V naslednjem letu, ko praznujemo 70 let ustanovitve našega

Foto: Ivan Trunk

prostovoljnega gasilskega društva Trnovci, 
bomo slovesno prevzeli in predali namenu 
gasilski kombi, ki nam bo služil še vsaj naslednjih 
dvajset let. Želeli bi se zahvaliti vsem, ki so 
kakorkoli pripomogli, daje prostovoljno gasilsko 
društvo Trnovci ves čas svojega obstoja 
napredovalo in se opremljalo ter se razvilo v 
danes sodobno usposobljeno in opremljeno 
gasilsko društvo.
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ŠPORTNO DRUŠTVO SVETI TOMAŽ
Ustanovitev Športnega društva Sveti Tomaž je temeljila na viziji vključevanja, 
povezovanja in usmerjanja ljudi v različne športne dejavnosti. 10-letno delovanje 
Športnega društva Sveti Tomaž je potrdilo pričakovanja. Cilje in naloge uresničujemo 
preko sekcij, ki delujejo na različnih področjih: pohodništvo, kolesarstvo, košarka, tenis, 

Foto: Herman Prejac

badminton, fit-aerobno gimnastična vadba, Legende 
Malih vin - nogomet, odbojka, kartanje, šah, pikado in 
ribištvo. Sekcije organizirajo športno rekreativno 
vadbo za več kot 170 članov in druge udeležence. 
Organizirajo se tudi ligaška, prvenstvena, turnirska in 
memorialna tekmovanja v naši občini in širše. Dobro 
sodelujemo s sorodnimi društvi, posebej s Športnim 
društvom Pristava. Na srečanjih tekmujemo v 
športnem ribolovu in streljanju z malokalibersko 
puško ter sodelujemo na letnih zborih društva. 
Poseben pečat dajeta društvu častna člana: Viki 
Grošelj in Jože Raušl. Uspešno delovanje nas 
obvezuje, da svoj program dopolnjujemo in 
oblikujemo tako, da bo dostopen vsem strukturam 
ljudi in bo zadovoljeval različne gibalne potrebe.

TURISTIČNO DRUŠTVO SVETI TOMAŽ
Tudi v Turističnem društvu se trudimo, da nam ta korona čas ne bi preveč omejil 
delovanja. Žal smo v zadnjih dveh letih vseeno bili primorani aktivnosti društva izvajati 
v omejenem obsegu. Že drugo leto zapored smo morali odpovedati večje prireditve, 
kot so Martinovanje in Fašenk po Tomaževsko ter ocenjevanje postržjač. Vseeno smo 
izvedli postavitev klopotca, vendar v zelo okrnjeni obliki. Upamo in želimo si, da bo 
naslednje leto prineslo več pozitivnega, da bomo lahko ponovno skupaj preživljali in 
doživljali družabne trenutke veselja in dobre volje. Hkrati vas vabimo, da se nam 
pridružite v naše vrste kot član/ica društva. Ob prihajajočih praznikih vam želimo vse 
dobro.

Martinovanje 2019, čas pred corono, ko smo še 
lahko praznovali skupaj, foto: Ciril Ambrož

17 1



||@j| BILTEN OBČINE SVETI TOMAŽ
CENTER ZA DUŠEVNO ZDRAVJE ODRASLIH V ZD ORMOŽ
Dobro duševno zdravje opredeljujemo kot pozitiven odnos do sebe in drugih, kot 
uspešno soočanje z izzivi, pozitivno samopodobo, visoko samospoštovanje, 
opredeljujemo ga s prisotnostjo občutka moči, optimizma in s sposobnostjo soočanja s 
težavami. Je eden od temeljnih stebrov zdravja in blagostanja vsakega posameznika in 
njegovih bližnjih in je rezultat vpliva različnih dejavnikov na ravni posameznika, 
skupnosti, okolja in družbe, ki zdravje krepijo in varujejo ali ogrožajo. Centri za duševno 
zdravje odraslih so bili ustanovljeni z namenom zmanjšanja neenakosti in razlik v 
obravnavi težav v duševnem zdravju med različnimi skupinami in ne delujejo namesto 
psihiatričnih bolnišnic - te še vedno potrebujemo za obravnavo pacientov s hudimi 
težavami na področju duševnega zdravja.
Od oktobra 2019 naprej deluje v Zdravstvenem comu Ormož Center za duševno 
zdravje odraslih (CDZO). Povezuje obstoječe in dodaja nujno potrebne nove strukture 
v celostno področje promocije, preventive, zdravljenja in rehabilitacije. Delujemo v 
regionalni mreži, ki zajema področje vseh ormoških, ljutomerskih in lendavskih občin. 
Nudimo obravnavo različnih strokovnjakov posamezniku od dopolnjenega 18. leta 
starosti dalje ter tudi njegovi družini, v kolikor jo le-to potrebno. V obravnavo lahko 
posameznik vstopi na pobudo osebnega zdravnika, patronažne službe, Centra za 
socialno delo, bolnišnice, delodajalca, na pobuda svojca ali samoiniciativno. Za 
obravnavo pri nas napotnica ni potrebna, ampak je posameznik po uvodnem (lahko 
tudi telefonskem) razgovoru nadalje usmerjen k strokovnjaku, ki ga potrebuje. Smo tim 
različnih strokovnjakov - psihiatrinji, psihologinje, socialni delavki, delovna terapevtka 
in medicinske sestre, ki posameznika obravnavamo celostno in glede na njegove 
potrebe. V sklopu Centra delujejo različne ambulante, kar pomeni, da obravnava 
poteka v prostorih Zdravstvenega doma Ormož, kadar pa načrtujemo skupnostno 
psihiatrično obravnavo, pa naš tim posameznika obiskuje na njegovem domu. Skupaj 
z njim in njegovimi sorodniki, če jih ima, naredimo načrt obravnave. Naše storitve so v 
celoti krite iz osnovnega in dopolnilnega zdravstvenega zavarovanja in vključitev 
posameznika v našo obravnavo poteka na osnovi njegove osebne privolitve. Pri našem 
delovanju se povezujemo z različnimi službami, ki delujejo v lokalnem okolju in širše ter 
s tem krepimo mrežo služb, da je obravnava posameznika celostno naravnana, 
kakovostna in učinkovita.
S spoznavanjem sebe človek odkriva vzroke in tudi posledice svojih dejanj. Če ne 
najdete poti do sebe sami, se lahko vedno obrnete po pomoč k našim strokovnjakom 
in bomo skupaj poskusili poiskati tisto pravo pot, ki vas bo vodila do zadovoljnega, 
mirnejšega življenja.

Zapisala:
Brigita Novak, dipl. med. ses.
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SPOŠTOVANE OBČANKE IN OBČANI!Izteka se leta 2021, ki v vsakem izmed nas zapušča svojevrstno zgodbo, ki nam jo je na poseben način krojila pandemija covid-19.Ob vstopu v novo leto si želimo predvsem ljubeč in spoštljiv odnos do vseh ljudi. Zaupajmo v dobro ljudi in posameznika. Bodimo iskalci prijaznih misli in iskrenih besed.Pri vsem tem naj Vas spremlja potrebno zdravje in zvrhana mera veselja ter medsebojnega zaupanja.
Želimo vam vesele božične praznike ter srečno in zdravo novo leto 

2022.

Občinske uprava, občinski svet in župan občine Sveti Tomaž

Tisk: Tiskarna Ekart d. o. o.
Priprava vsebine in oblika: Občinska uprava Občine Sveti Tomaž
Jezikovni pregled: Zlatka Majcen
Avtorji fotografij: Matej Lovrec, Ciril Ambrož, Ivan Trunk, Herman Prejac, 
lokalni ponudniki, arhiv Društva prijateljev mladine Sveti Tomaž, arhiv Občine 
Sveti Tomaž, Arctur d. o. o., foto Host


